

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်
Yangon Protestant Reformed Church
တနင်္ဂနွေစာစောင်

နေ့စွဲ - ၂၅. ၇. ၁၀

(Doctrine according to godliness, Rev. Ronald Hanko၏စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

ကျမ်းစာ၏လုံလောက်ခြင်း (The Sufficiency of Scripture)

တမန်တော်များကဲ့သို့ ငါ့ကိုယ်တိုင် သခင်ယေရှုခရစ်တော်နှင့် အတူသွားလာခဲ့ရလျှင်၊ သူ့လုပ်တော်မူခဲ့သော အံ့ဩဖွယ်ရာများကို တွေ့ခဲ့ရလျှင်၊ သူ၏သင်ကြားတော်မူခဲ့သည်များကို ကြားနာခဲ့ရလျှင်၊ ဂျူးဇိယားနယ်နှင့် ဂါလိလဲနယ်တို့၌ ခရစ်တော်၏နောက်သို့ လိုက်နေခဲ့ရလျှင်၊ ငါ၏ယုံကြည်ခြင်းသည် ယူထက်ပို၍သန်မာမည်၊ ငါ၏အသက်တာသည် ယူထက်ပို၍ သန်ရှင်းမည်ဟု တခါလောက်တွေးမိဘူးပါသလား? ရှင်ပေတရုက ထိုသို့ မတွေးပါနှင့်ဟုပြောလျက် ကျမ်းစာကို “ပို၍သေချာသော ပရောဖက်တို့၏စကား”ဟုပြောပြပါသည်(၂ပေ ၁:၁၉)။ ဆိုလိုသည်မှာ ကျွန်တော်တို့ထံတွင် “သခင်ခရစ်တော်၏ ကြီးမြတ်ခန်းနားခြင်းများကိုတွေ့ခဲ့ကြသည့်တမန်တော်တို့၏ သက်သေတို့”ထက် ပို၍သေချာသောအရာ၊ ပို၍ကောင်းသောအရာ ရှိနေပါသည်ဟု ပြောနေခြင်းဖြစ်သည် (၂ပေ ၁:၁၆)။ တွေးကြည့်လိုက်ပါ။ သန်ရှင်းသောကျမ်းစာ၏ လုံလောက်နေခြင်းအမှန်တရားကို ထိုထက်ပြင်း ထန်သောစကားလုံးဖြင့် ပြောဖို့ရာဖြစ်နိုင်ပါမည်လား?

ပေတရု ဘာတွေပြောနေကြောင်း ကြည့်ကြပါမည်။ ၂ပေ ၁:၁၆-၁၈တွင် သခင်ခရစ်တော်၏ မျက်နှာတော်အဆင်းအရောင်ပြောင်းလည်းခြင်း အဖြစ်အပျက်ကို ပြောနေပါသည်။ သခင်ယေရှု မကြာမီအသေခံတော့မည့်အချိန်တွင် ထိုအဖြစ်အပျက်ဖြစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဂါလိလဲနယ်ရှိ မြင့်မားလှသောတောင်ကုန်းတစ်ခုပေါ်တွင် မျက်နှာတော်သည် နေ၏အရောင်အဝါကဲ့သို့ ပြောင်းလည်းသွားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုအဖြစ်အပျက်ကို မသေ ၁၇: ၁-၈၊ မာကူ ၉: ၂-၈၊ လုကာ ၉: ၂၈-၃၆ တွင်တွေ့နိုင်ပါသည်။ ပေတရု၊ ယောဟန်၊ ယာကုပ် တပည့်တော်သုံးယောက်တို့သည် ထို့တောင်းကုန်းပေါ်တွင် သခင်ယေရှုနှင့်အတူ ရှိနေခဲ့ကြသည်။ ထို့နေရာတွင် သခင်ယေရှုကို မောရှေ၊ လေယတို့နှင့်သာ အတူတူ တွေ့ခဲ့ကြသည်မဟုတ်ပါ။ ခမည်းတော်တို့ရားကိုယ်တိုင်က သခင်ယေရှုသည် သူ၏သားတော်ဖြစ်ကြောင်း ပြောပြသံကိုလည်း ကြားခဲ့ကြပါသည်။ ထို့အပြင် သခင်ယေရှုကို ဇုတိယအကြိမ် ပြန်ကြွလာချိန်တွင် တွေ့မြင်ရမည့်ပုံစံဖြစ်သည်။ ကောင်းကင်ဘုံ၏ ခန်းနားမှုနှင့်အတူ တွေ့ခဲ့ကြပါသည်။ ထို့ကြောင့် ၂ပေ ၁:၁၆တွင် ပေတရုက “တန်ခိုးတော်ကို၎င်း၊ ကြွလာတော်မူခြင်းကို၎င်း” ကိုယ်တိုင်မြင်ခဲ့ပါသည်ဟု ပြောနေခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ထက်ကောင်းသည့်အရာ ရှိနိုင်မည်မထင်ပါ။

ကျွန်တော်တို့က ထိုသို့တွေးကြမည်ဟု ပေတရု သိနေပါသည်။ ငါတို့ကျတော့ကော ဘယ်လိုပြောမလဲ? သူ့ကိုမှ မတွေ့ကြရတာ၊ သူ့ရဲ့ “ခန်းနားတော်မူခြင်းများ”ကိုလည်း မတွေ့ခဲ့ကြရပါ။ သေချာကြောင်း ဘယ်လိုလုပ် သိရမလဲ?ဟု ကျွန်တော်တို့ကမေးမြန်းကြမည်ကို ပေတရု သိနေပါသည်။ ပေတရုက ထိုမေးခွန်းများကိုကျွန်တော် တို့မမေးခင်ကပင် အဖြေပေးနေပါသည်။ ကျမ်းစာသည် ပို၍သေချာသောပရောဖက်တို့၏စကားဖြစ်သည်ဟု အဖြေပေးနေပါသည်။ ကျမ်းစာသည် ကိုယ်တိုင်မျက်စေ့နှင့်တွေ့သည်ထက် သေချာသောသက်သေဖြစ်ပါသည်ဟု ပြောနေပါသည်။ ထို့အချက်သည် “ကျမ်းစာ၏လုံလောက်ခြင်း”ဟု ကျွန်တော်တို့က ခေါ်သောအမှန်တရား၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ကျမ်းစာထဲတွင် ကျွန်တော်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းနှင့်အသက်ရှင်ပုံရှင်နည်းအတွက် လိုအပ်သည်များအားလုံး ရှိနေပါသည်။

ကျမ်းစာသည် အဘယ်ကြောင့် ပို့၍ သေချာသောသက်သေ ဖြစ်နေရပါသနည်းဆိုသည်ကို သင်သိပါသလား? ရှင်ပေတရုက ထို့မေးခွန်းကို ကျမ်းစာအားမှတ်သွင်းတော်မူခြင်းအကြောင်းကို ပြောပြခြင်းဖြင့် အဖြေပေးပါသည်။ “အနာဂတ္တိစကား(ပရောဖက်၏စကား)သည် လူ့အလိုအားဖြင့် ဖြစ်ပွားသည်မဟုတ်၊ ဘုရားသခင်၏သန့်ရှင်းသူတို့သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ တို့က်တွန်းတော်မူခြင်းကိုခံရ၍ ဟောပြောကြ၏” (၂ပေ ၁:၂၁)။ တနည်းအားဖြင့်ပြောရလျှင် ကျမ်းစာကို ရေးသားသူများက ရေးဖို့အလိုရှိ၍ ရေးကြသည်မဟုတ်ပါဟု ပြောနေခြင်းဖြစ်သည်။ သူတို့သည် ဘာကိုရေးရမည်၊ ဘယ်လိုရေးရမည်ဆိုသည်များကို အဆုံးသတ်ဆုံးဖြတ်ကြသူများမဟုတ်ကြပါ။ သူတို့မှတ်မိသောအကြောင်းများ၊ ညှိနှိုင်းလေ့လာသည့်အကြောင်းအရာအရင်းအမြစ်များ၊ ရေးရန်အစီအစဉ်ဆွဲခြင်းများ၊ တကယ်ရေးသားခြင်းများ၊ တီးဖြတ်ပြုစုခြင်းများ စသည်တို့ကို ကျမ်းစာရေးသားသူတို့သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ ခေါ်ဆောင်သွားမှု(carried)အောက်၌ ပြုလုပ်ကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သူတို့ကို သယ်ဆောင်သွားပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကျမ်းစာကို တကယ်ရေးသားသူသည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ဖြစ်ပါသည်။

ရလဒ်မှာ ကျမ်းစာသည် အမှောင်ထုလွှမ်းမိုးနေသောနေရာ၌ အလင်းကိုပေးသူဖြစ်လာပါသည်။ ဤကမ္ဘာကြီးသည် သေခြင်းအရိပ်လွှမ်းမိုးရာဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်အမျက်တော်ကြောင့် မှောင်မိုက်နေသောအရပ်ဖြစ်ပါသည်(ဟေရှာ ၉:၂၊ ၁၉)။ ကျမ်းစာက ကောင်းကင်သစ်မြေကြီးသစ်တွင် ည မရှိပါဟု ကျွန်တော်တို့ကို ပြောပါသည်။ သို့သော် ဤကမ္ဘာပေါ်တွင်တော့ နေ့ မရှိပါ။ ဝိညာဉ်ရေးရာရှုထောင့်မှပြောရလျှင် ဤကမ္ဘာသည်အမြဲတမ်း မှောင်မိုက်နေပါသည်။ အမြဲတမ်းည ဖြစ်နေပါသည်။ ကျွန်တော်တို့၏ပတ်ဝန်းကျင်ကိုကြည့်ပါ။ အမှောင်ထုသည် ဤနောက်ဆုံးသောနေ့ရက်များတွင် ပို့၍သာနက်ရှိုင်းလာနေပါသည်။ ထို့အမှောင်ထုထဲတွင် ကျမ်းစာသည် အလင်းအဖြစ် ထွန်းတောက်နေပါသည်။ သခင်ခရစ်တော်တည်းဟူသော နေ့ခင်းကြယ်(Day star)ပေါ်လာချိန်ထိ ဖြစ်ပါသည်။ ထို့နေ့ရောက်သည်အထိ ကျမ်းစာသည် တခုတည်းသော ကျွန်တော်တို့၏အလင်း ဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ကျမ်းစာကို ဂရုစိုက်ကြရပါမည်။ ၎င်း၏အဖုံးများကိုပိတ်ထားလျှင်၊ အလင်းကိုပေးမည်မဟုတ်ပါ။ နေ့စဉ်ဖတ်ပါ။ ဆုတောင်းလျှက်လေ့လာပါ။ ဘုရားသခင်သည် ၎င်း၏အလင်းကို သင့်နှလုံးသားထဲသို့ ထွန်းလင်းလာစေမည်ဖြစ်သည်။ ကျမ်းစာထဲမှ တန်ဖိုးကြီးသောအမှန်တရားများကို ဆင်ခြင်တွေးတောပါ။ ထို့နောက် ထိုအလင်းအတိုင်း ဘဝလမ်းကို လျှောက်လှမ်းအသက်ရှင်ပါလေ။

ကျမ်းစာအားမှတ်သွင်းတော်မူခြင်း(The Inspiration of Scripture)

တနည်းတလမ်းအားဖြင့် ကျမ်းစာကို ဘုရားသခင်ကမှတ်သွင်းတော်မူခြင်းအယူဝါဒသည်၊ ဩဝါဒများထဲတွင် အရေးကြီးဆုံးဩဝါဒဖြစ်ပါသည်။ အခြားသောဩဝါဒများနှင့် ဘုရားတရားကြောက်ရွံ့စွာ အသက်ရှင်ခြင်းအတွက် သွန်သင်ချက်များအားလုံးသည် ကျမ်းစာမှထွက်ပေါ်လာကြပါသည်။ ကျမ်းစာမရှိလျှင် ကျွန်တော်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို သိနိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ သူ့စေလွှတ်သော သခင်ယေရှုခရစ်တော်ကိုလည်း သိနိုင်ကြမည်မဟုတ်ပါ။ သူ့ကိုသိခြင်းသည် ထာဝရအသက်ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်က သခင်ခရစ်တော်အားဖြင့် မိမိကိုယ်ကို ဖွင့်ပြတော်မူခြင်းအားလုံးသည် ကျမ်းစာထဲတွင်ရှိနေပါသည်။ ကျမ်းစာသာမရှိလျှင် ဘုရားသခင်ကျေနပ်အောင် မည်သို့ပြုရမည်ဆိုသည်ကို သိနိုင်ကြမည်မဟုတ်ပါ။ ကျမ်းစာသည် သန့်ရှင်းစွာအသက်ရှင်ဖို့ တခုတည်းသော လမ်းပြ ဖြစ်ပါသည်။ အကယ်၍သာ ကျမ်းစာသည် ဘုရားသခင်မှတ်သွင်းတော်မူခြင်းအားဖြင့် ဖြစ်လာခဲ့သည် မဟုတ်လျှင် ကျွန်တော်တို့သည် အားလုံးကိုဆုံးရှုံးရပြီဖြစ်ပါသည်။

ဤ မှတ်သွင်းတော်မူခြင်းဩဝါဒကို ၂ပေ ၁:၁၅-၁၇တွင် သင်ပါသည်။ ထို့နေရာတွင် ဘုရားသခင်က သူ၏နှုတ်ကပတ်တော်ကျမ်းစာသည် သူမှတ်သွင်းတော်မူခြင်းဖြင့် ဖြစ်လာသည်ဟုပြောပါသည်။ (ထို့ ဘုရားသခင်ကမှတ်သွင်းတော်မူခြင်း ဆိုသည့်စကားလုံးကို၊ “ဘုရားသခင်အသက်ရှုထုတ်ခြင်း”ဟုအဓိပ္ပာယ်ရသော ဂရိစကားလုံးမှ ဘာသာပြန်ထားခြင်းဖြစ်သည်။) ကျမ်းစာဆိုသည်မှာ ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်က ပြုလုပ်သောအရာဖြစ်ကြောင်း အံ့ဩစရာပုံစံနှင့်ပြောနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ (ဂရိဘာသာတွင် “ထွက်သက်” ဆိုသည်နှင့် “ဝိညာဉ်” ဆိုသည့်

စကားလုံးတို့သည် အတူတူပင်ဖြစ်ပါသည်။) ထို့ကြောင့် ကျမ်းစာဆိုသည်မှာ ဘုရားသခင်၏ပါးစပ်တော်မှ ပြော ထွက်လာသောစကားတို့ဖြစ်သည်ဟု ဆိုလိုနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ကျမ်းစာသည် ဘုရားသခင်ထွက်သက်တော်ဖြစ်သဖြင့် ပြည့်စုံလျှက် အမှားမပါကြောင်း သေချာနေပါ သည်။ ကျမ်းစာကို ဆန့်ကျင်ပြောဆိုခြင်းသည် ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင်ကို ဆန့်ကျင်ပြောဆိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ကျမ်း စာကိုပတ်သောအခါ ကျွန်တော်တို့သည် ဘုရားသခင်ထွက်သက်၏ သာယာလှသောအသံနှင့်မွှေးကြိုင်လှသောရ နံ့ကို ရကြပါသည်။ ၎င်းကိုကျမ်းစာက “နံ့သာတော၊ မွှေးကြိုင်သောပန်းတော်ကဲ့သို့”ဟုခေါ်ပါသည်(ရှောလမူန် ၅:၁၃)။

၂၀၁၂ ခုက “မူတ်သွင်းတော်မူခြင်းဩဝါဒ”ကိုသာ သင်ပေးသည်မဟုတ်ပါ။ “ပြည့်စုံစွာမူတ်သွင်းတော်မူခြင်း” ဩဝါဒ(plenary inspiration)ကိုလည်း သင်ပေးပါသည်။ ထို့ဩဝါဒက ကျမ်းစာ၏အစိတ်အပိုင်းအားလုံးကို၎င်း၊ မတူညီသောစာပေအရေးအသားပုံစံများအားလုံးကို၎င်း၊ ပါဝင်သောအကြောင်းအရာများအားလုံးကို၎င်း ဘုရား သခင်က မူတ်သွင်းတော်မူ၏ဟု သင်ပေးပါသည်။ ကျမ်းစာကပြောပြသော ဩဝါဒများကိုသာမဟုတ်၊ ပထဝီမြေ အနေအထားပေါ်ပြုချက်များ၊ သမိုင်း၊ သိပ္ပံ၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အသက်ရှင်ပုံ စသည်တို့ကိုလည်း ဘုရားသခင်မူတ်သွင်း ခြင်းဖြင့်ရေးသားထားခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အမှားအယွင်းလုံးဝမရှိဖြစ်သည်။ အလွန်ပြည့်စုံသည်။ ကျမ်းစာ၏ သဒ္ဒါအရေးအသားအသုံးအနှုံးကိုလည်း ဘုရားသခင်က မူတ်သွင်းတော်မူသည်။ ထို့ကြောင့် ကျမ်းစာဘာသာပြန် သည့်အခါ အလွန်ဂရုစိုက်စွာ ဘာသာပြန်ရမည်။ တော်ရိယော်ရိဘာသာပြန်ကို လက်မခံရ။

ကျမ်းစာကို ဘုရားသခင်က မူတ်သွင်းတော်မူသဖြင့် ၎င်းသည် (၄)မျိုးသောနေရာ၌ အသုံးဝင်သည်။ ၎င်း တို့မှာ ဩဝါဒ၊ ပြစ်တင်ဆုံးမခြင်း၊ အမှားပြင်ပေးခြင်း၊ ဖြောင့်မတ်စွာအသက်ရှင်ရန်သွန်သင်မှုပေးခြင်း တို့ဖြစ် သည် (၁၅-၁၇)။ ၎င်းတို့ကို အသေးစိတ်ဖော်ပြမနေဘဲ၊ ထို့လေးမျိုးတို့၏ ပြည့်စုံနေခြင်းကိုသတိပြုရပါမည်။ ကျမ်း စာတွင် ကျွန်တော်တို့ ကယ်တင်ခြင်းရရန်အတွက် လိုအပ်ချက်အားလုံး ရှိပါသည်။ ကျမ်းစာက ကယ်တင်ခြင်းရ ရန်လမ်းကို ညွှန်ပြပါသည်(၎င်းသည် ‘ဩဝါဒ’ = doctrine ဆိုသောစကားလုံး၏ အခြေခံအဓိပ္ပါယ်ဖြစ်သည်။) ကျမ်းစာက ကျွန်တော်တို့ မိမိတို့အဖြစ်များကို သဘာပေါက်စေလျက် ထိုလမ်းသို့ခေါ်ဆောင်ပါသည် (ပြစ်တင်ဆုံး မခြင်း)။ ထိုသို့သဘာပေါက်စေခြင်းမပါလျှင် ကျွန်တော်တို့သည် မည်သည့်အခါတွင်မှ မိမိတို့သည် သခင်ခရစ် တော်နှင့်သူ၏လက်ဝါးကပ်တိုင်ကို လိုအပ်ကြကြောင်း သိကြမည်မဟုတ်ပါ။ ကျမ်းစာက ထိုလမ်းတွင် ဆက်လက် လျှောက်လှမ်းနေရန် အမှားပြင်ပေးခြင်းဖြင့် ထိန်းပေးပါသည်။ ထိုသို့ဖြင့် ကျွန်တော်တို့ အားနည်းကြ၍ လမ်းလွဲ ကြသည့်အခါ လမ်းမှန်သို့ ပြန်ပို့ပေးပါသည်။ ကျမ်းစာက ကျွန်တော်တို့ကို ထိုလမ်းထဲတွင် ပြုစုပျိုးထောင်ပါ သည် (‘သွန်သင်မှုပေးခြင်း’ ဆိုသည့်စကားလုံး၏ မူရင်းအဓိပ္ပါယ်မှာ ‘ပြုစုပျိုးထောင်ခြင်း’ဖြစ်ပါသည်။ ဖေက ၆:၄)။ ကျမ်းစာက ကျွန်တော်တို့ကို ဝိညာဉ်ရေးအရ ရင့်ကျက်တည်ငြိမ်လာရန်၊ ပြည့်စုံလာရန်၊ သခင်ခရစ်တော်၌ ဘုန်း တော်ခံစားရသည့်အချိန်ထိ ဦးဆောင်ပါသည်။ ခရစ်ယာန်တယောက်၏ဘဝတွင် ထိုအချက်များထက် ပို၍ လို အပ်သောအရာများ မရှိတော့ပါ။ ကျမ်းစာသည် ကျွန်တော်တို့ကို “သခင်ယေရှုခရစ်တော်ကို ယုံကြည်လျက် ကယ်တင်ခြင်းသို့ရောက်ရန် ပညာရှိစေပါသည်” (၁၅)။

သင် မည်သည်ကို ပို၍ တောင်းနေပါဦးမည်နည်း? ထို့ကြောင့် ကျမ်းစာကို ဘုရားသခင်မူတ်သွင်းတော်မူ သောကျမ်းစာအဖြစ် ခံယူကြပါမည်၊ ထို့နောက် အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုကြပါမည်။

ပြည့်စုံစွာမူတ်သွင်းတော်မူခြင်း(Plenary Inspiration)

ကျမ်းစာကို ဘုရားသခင်က အစမှအဆုံးအပြည့်အစုံ မူတ်သွင်းတော်မူသည်ကိုအထူးပြုရန် “ပြည့်စုံစွာ မူတ်သွင်းတော်မူခြင်း”(plenary inspiration)ဆိုသည့်အမှန်တရားကို ပြောရခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ထို့အမှန်တရားသည် ယနေ့ချိန်တွင် အထူးပြုရန်အလွန်လိုအပ်နေသောအမှန်တရားဖြစ်သည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် အချို့သောသူတို့သည် ကျမ်းစာကို ဘုရားသခင်ကမူတ်သွင်းသည်ဟု ယုံကြည်သော်လည်း၊ ကျမ်းစာအားလုံးအား ဘုရားသခင်ကမူတ်သွင်းတော်မူခြင်းကိုမူ ငြင်းနေကြပါသည်။ ဥပမာ ကမ္ဘာဦးကျမ်း ၁ - ၃ တွင်ပါသော မန်ဆင်းခြင်းအကြောင်းကို လက်မခံကြပါ။ (သို့) ရှင်ပေါလုက သင်ပေးသော အမျိုးသမီးတို့၏အသင်းတော်အတွင်းနေရာကို လက်မခံကြပါ။ (သို့) ရောမ ၉ ကသင်ပေးသော အစိုးရတော်မူခြင်း၊ နှစ်ထပ်ကွမ်းခွဲခန့်မှတ်သားတော်မူခြင်း(ရွေးကောက်ခြင်းနှင့်ငြင်းပယ်ခြင်း)ကို လက်မခံကြပါ။ ထိုသူများက ကျမ်းစာသည် ဩဝါဒနှင့်ကယ်တင်ခြင်း စသည်တို့၌သာ မှန်သည်။ သို့သော် ပထဝီဆိုင်ရာ၊ သဘာဝသမိုင်းဆိုင်ရာ၊ သိပ္ပံဆိုင်ရာ၊ သမိုင်းဆိုင်ရာ ပေါ်ပြချက်တို့တွင် မမှန်ကန်ပါဟု ပြောနေကြပါသည်။ ထိုသူတို့သည် ကျမ်းစာတစ်လုံးကို ဘုရားသခင်ကမူတ်သွင်းကြောင်း မယုံကြည်ကြပါ။

ထိုသို့သောပြောဆိုချက်များကိုဆန့်ကျင်လျက် ကျွန်တော်တို့သည် ပြည့်ဝစွာမူတ်သွင်းတော်မူခြင်းအမှန်တရားကို ယုံကြည်ကြပါသည်။ ဆိုလိုချင်သည့်အချက်အများရှိပါသည်။

ပထမအနေနှင့် ထိုအမှန်တရားကပြောချင်သည်မှာ ကျမ်းစာထဲတွင်ပါဝင်သော စာအုပ်အားလုံးကိုဘုရားသခင်က မူတ်သွင်းတော်မူပါသည်။ ထိုစာအုပ်(၆၆)အုပ်ကိုသာမူတ်သွင်းသည်။ ထိုစာအုပ်အားလုံးတို့သည် တူညီသောဩဇာရှိကြပါသည်။ အချို့က အချို့ထက်ပို၍ ဩဇာရှိသည်။ ဩဇာနည်းသည် ဆိုသည်မျိုး မရှိပါ။ အားလုံးတန်းတူဖြစ်ကြပါသည်။

ဒုတိယအနေနှင့် ကျမ်းစာကို ရေးသားမှုပုံစံမျိုးစုံဖြင့် မူတ်သွင်းတော်မူခြင်းဖြစ်သည်။ သမိုင်း၊ ကဗျာ၊ ပေးစာ၊ ပရောပက်ပြုခြင်း စသည်ပုံစံများဖြင့် ရေးထားပါသည်။ အားလုံး အကျိုးရှိပါသည် (၂တိ ၃:၁၆)။

တတိယအနေနှင့် ကျမ်းစာသည် သိပ္ပံနှင့်ဆိုင်သည်များ၌၎င်း၊ သဘာဝသမိုင်း၊ သမိုင်း၊ ပထဝီဝင် စသည်တို့နှင့်ဆိုင်သည်များ၌၎င်း အားလုံးကို မူတ်သွင်းတော်မူခြင်းဖြင့် ပါဝင်စေခြင်းဖြစ်သည်။ မှတ်သားလောကီရာ ဥပမာများကိုပြပါမည်။ ကျမ်းစာက အမြဲတမ်း ကမ္ဘာကြီးသည် လုံးဝန်းသောသဏ္ဍာန်ရှိသည်ဟု သင်ပေးပါသည်။ လူတို့က မယုံခဲ့ကြပါ (ဟောရှာ ၄၀:၂၂)။ ရေသံသရာလှည့်လည်ပုံ(hydrologic cycle)ကို ခေတ်သစ်သိပ္ပံက နားမလည်ခင်ကပင် သင်ပေးပါသည် (ဆာလံ ၁၀၄:၅-၁၃)။ ဘုရားသခင်သည် ကြီးမြတ်သောမန်ဆင်းရှင်၊ ကျမ်းစာကိုမူတ်သွင်းသူဟုယုံကြည်ခြင်းက၊ ကျမ်းစာသည် မှန်နိုင်မည်မဟုတ်ပါဟုဆိုလာသည် ဖြစ်နိုင်ခြေအားလုံးကို မည်မျှပင်သေးငယ်သောအမှားဖြစ်စေ၊ အရေးလုံးဝမပါသောအမှားကလေးဖြစ်ပါစေ ဖြစ်နိုင်ခြေအားလုံးကို အပြီးအပိုင် အမြစ်မှနှုတ်ပယ်ပေးပါသည်။

စတုတ္ထအနေနှင့် ကျမ်းစာတွင်ပါသည့် ကျွန်တော်တို့ဘဝများနှင့်ပတ်သက်သော အရာများအားလုံးသည် ဘုရားသခင်က မူတ်သွင်းတော်မူ၍ပါဝင်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကျမ်းစာတွင်ပါဝင်သော ပညတ်တော်များ၊ တောင်းဆိုချက်များသည် အချိန်နှင့်သာဆိုင်သော၊ ဒေသကာလနှင့်သာဆိုင်သော ပညတ်ချက်များ တောင်းဆိုချက်များ မဟုတ်ကြပါ။ လူသားများမှတစ်ဆင့် ပေးထားသည်ဖြစ်သော်လည်း၊ ကျမ်းစာကပြောသည့်အရာများ သည် ထာဝရဘုရားထံမှလာကြပါသည်။ ကျွန်တော်တို့နှင့်မဆိုင်တော့ပါဟု ဘေးဖယ်ထား၍မရပါ။

ပဉ္စမအနေနှင့် ပြည့်ဝစွာမူတ်သွင်းတော်မူခြင်းဆိုသည်မှာ ကျမ်းစာ၏ သဒ္ဒါ၊ စကားလုံး၊ အသုံးအနှုံး စသည်တို့ကိုလည်း ဘုရားသခင်က မူတ်သွင်းတော်မူသည်ဟု ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်က ကမ္ဘာဦးကျမ်း ၁၄:၇ တွင် “အမျိုးများ”ဟု မပြောဘဲ “အမျိုး”ဟုပြောခြင်းသည် ကြားနားမှုကိုတကယ်ဖြစ်စေပါသည် (ဂလာတိ ၃:၁၆ တွင်လည်းတွေ့ရပါသည်)။ ကျွန်တော်တို့သည် ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့်ကယ်တင်ခြင်းရကြပါသည်ဟု မပြောဘဲ၊ ယုံကြည်ခြင်းအတွက်ကြောင့် ကယ်တင်ခြင်းရသည်ဟုပြောလျှင် အင်မတန်ကြားနားသောအဓိပ္ပါယ်ကို သက်ရောက်စေပါသည်။ ကျမ်းစာ၏ စာလုံးတိုင်း၊ စကားလုံးတိုင်း၊ ဝါကျတိုင်းသည် အလွန်အရေးကြီးပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကျမ်းစာဘာသာပြန်သည့်အခါ အလွန်ဂရုစိုက်ရပါသည်။ ကျမ်းစာကို ပြည့်ဝစွာမူတ်သွင်းတော်မူသောကြောင့် ကျွန်တော်တို့သည် ကျမ်းစာကို အတိအကျ မှုရင်းအတိုင်းဘာသာမပြန်ဘဲ၊ နားလည်ရလွယ်ရန်ဟု အ

ကြောင်းပြစ်၍၊ စကားပြေအဖြစ်ပြန်လည်ရေးသားကြသော(paraphrasing)ကျမ်းစာများကို လက်မခံကြပါ။ (သို့) မူရင်းအတိုင်းဘာသာပြန်မှုနှင့်၊ စကားပြေအဖြစ်ပြန်လည်ရေးသားမှုတို့ကို ရောမွှေထားသော New International Version (NIV) ကဲ့သို့သော ကျမ်းစာများကို ကျွန်တော်တို့ လက်မခံကြပါ။

ကျွန်တော်တို့ ကျမ်းစာကို ပြည့်ဝစွာဖတ်သွင်းတော်မူခြင်းအမှန်တရားအား ပါးစပ်ကလေးနှင့်ပင်ယုံကြည်ပါသလား၊ တကယ်လက်တွေ့ယုံကြည်ပါသလားဆိုသည်ကို မည်သို့အသက်ရှင်သနည်းဆိုသည့်နေရာတွင်တွေ့နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုအမှန်တရားကိုယုံကြည်သူသည် ကျမ်းစာကို ဘုရားသခင်က မှားယွင်းခြင်းမရှိစွာ ဖတ်သွင်းတော်မူပါသည်ဟု လက်ခံမည်ဖြစ်သည်။ ကျမ်းစာက ပြောသမျှအရာအားလုံးကို သံသယကင်းမဲ့စွာ ယုံကြည်လျက်၊ မည်သည့်အပိုင်းကိုမှ ဘေးဖယ်မထားဘဲ လက်ခံမည်ဖြစ်သည်။ ကျမ်းစာပြောသည်ကို နှိမ်ချစွာလက်ခံမည်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်ပြောသမျှကို ယုံကြည်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့အသက်ရှင်သောအခါ၊ တကမ္ဘာလုံးက ဆန့်ကျင်လျှင်လည်း ဂရုမစိုက်ဘဲ ကျမ်းစာကပြောသလိုသာ ဆက်လက်ရပ်တည်မည်ဖြစ်သည်။။။။